
 
 
 

22. juli 2021 

I medfør af § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvornår har man iværksat budgettering og tidsplan for byggeprogram for renovering af 

lufthavnen i Kangerlussuaq? 

2. Såfremt planlægningen først fornylig er blevet igangsat, hvorfor blev det iværksat så sent? 

Som bekendt indgik Naalakkersuisut og Forsvaret en principaftale om fortsat brug af 

Kangerlussuaq Lufthavn allerede den 18. september 2019. 

3. Hvornår vil planen og budgettet samt tidsplan foreligge? 

4. Er det ikke mere nærliggende at planlægning for renovering af Kangerlussuaq Lufthavn 

varetages også af Staten/Forsvaret, eftersom de skal finansiere renoveringen, i stedet for 

kun Mittarfeqarfiit? 

5. Hvad ligger til grund for estimat på 800 mio. kr. til fortsat brug af Kangerlussuaq Lufthavn? 

6. Hvem har udarbejdet ovenstående estimat? 

7. Naalakkersuisut ytret ønske om uddannelse inden for beredskab i stedet for militæret, er 

der så udarbejdet plan for en beredskabsuddannelse? 

8. Såfremt der foreligger en plan, hvornår har Naalakkersuisut så tænkt sig at orientere om 

sagen? 

9. Kan Naalakkersuisut bekræfte udtalelser om, at forsvarsuddannelsen i Kangerlussuaq er ”en 

uddannelse til drab på mennesker”, som det udtales af Naalakkersuisoq for 

Udenrigsanliggender i nedenstående videoen mellem minut 10:34 og 11:03, dateret 17. Juni 

2021: https://www.facebook.com/politik.gl/videos/4336632986361315  

10. Kan Naalakkersuisut bekræfte at forrige Naalakkersuisut har haft intentioner og lavet aftaler 

med den danske regering om, at forsvarsuddannelsen i Kangerlussuaq skal indeholde 

”uddannelse til drab på mennesker” som nuværende Naalakkersuisoq for 

Udenrigsanliggender udtaler det? 

Begrundelse: 

Spørgsmålene efter § 37 i Inatsisartuts forretningsorden er stillet på baggrund af svar modtaget 
efter Naalakkersuisuts besvarelse 2021-062. 
 
I svarsskrivelsen til spørgsmål 3 skriver Naalakkersuisut “...Herefter er Mittarfiit gået i gang med at 
udarbejde et byggeprogram, som kan danne grundlag for en projektering herunder afklaring af 
budget og tidsplan. Dette arbejde pågår.” Det kan forstås sådan at arbejdet først for nylig er gået i 
gang, skønt principaftalen allerede blev indgået i september 2019. 
 
Det er derfor på sin plads at vide hvad og hvem, der har forhalet processen. 

https://www.facebook.com/politik.gl/videos/4336632986361315


 
 
 

Derudover er det ønskeligt at Naalakkersuisut be- eller afkræfter de udtalelser som frembringes af 
Naalakkersuisoq for Udenrigsanliggender fremstiller i en video fra den 17. Juni 2021. 
 
Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


